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život v Běchovicích

Stavba nové mateřské školy 
v Běchovicích 1 pokračuje!

pokračování na str. 5 »

Vážení čtenáři,
Dostává se Vám do ruky prázdnino-
vé dvojčíslo Života Běchovic. Zápisy 
z květnového a červnového jednání 
zastupitelstva jednání zastupitelstva 
MČ Praha - Běchovice, články věnující 
se pokračování výstavby nové mateřské 
školky, nového centra Běchovic a mno-
ho dalších zajímavých aktualit. 
Před námi je čas dovolených a pohodo-
vé letní atmosféry. Přeji všem dostatek 
prostoru pro relaxaci a nabrání nové 
sily a energie do návratu do zaměstná-
ní. Věřím, že se po letních prázdninách 
sejdeme všichni ve zdraví a s novým 
životním optimismem.

Ondřej Martan 

starosta MČ Praha-Běchovice

editorial

Vážení spoluobčané, jsem velice 

rád, že mohu i letos konstatovat, 

že výstavba nové mateřské školy 

v Běchovicích I bude pokračovat. 

Pro letošní rok je na stavební práce 

vyčleněno téměř 18 mil. Kč. Z toho 

16 mil. Kč je dotace od hl. m. Prahy 

a 1 940 000 Kč je spoluúčast MČ 

Praha- Běchovice.

V následujícím článku na začátek 
zopakuji, o jakou stavbu se jedná, co do 
Běchovic přinese, kdy by se měla v ideál-
ním případě otevřít, a v jakém stádiu se 
aktuálně stavba nachází.

Nová mateřská škola v Běchovicích I by 
měla do naší MČ přinést zejména chybě-
jící prvek občanské vybavenosti, a není 
vyloučeno, že se stane zcela novou domi-
nantou MČ Praha- Běchovice. Celé naší 
městské části pak přinese významnou 
přidanou hodnotu. V blízké 
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Zápis z  26. zasedání Zastupitelstva 

MČ Praha-Běchovice 
konaného dne  19. 5. 2008  v zasedací místnosti ÚMČ Praha-Běchovice, Za Poštovskou zahradou 479, Praha 9

4. Návrh na vydání souhlasného 

stanoviska k prodeji pozemků ve 

vlastnictví Hlavního města Prahy parc. 

č. 1429/1, 1429/2, 1429/3, 1432 

a 1429/7 v k. ú. Běchovice

Starosta přednesl žádost MHMP o vydání 
souhlasného stanoviska a stanovisko 
komise pro výstavbu s tím, že komise 
požaduje, aby na dotčených pozemcích 
současně s bytovou výstavbou proběhla 
i výstavba občanské vybavenosti. Sta-
rosta přednesl návrh usnesení. K tomuto 
návrhu podal Michal Jiřík jako protinávrh 
požadavek, aby do výběrové komise MHMP 
byli jmenováni dva zastupitelé ZMČ Praha-
Běchovice. Bylo hlasováno o protinávrhu

Hlasování
pro: 7  proti: 0  zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 384.

5. Návrh na vydání souhlasného sta-

noviska k prodeji pozemků ve vlastnic-

tví Hlavního města Prahy parc. č. 1285 

a 1286 v k. ú. Běchovice

Starosta přednesl žádost MHMP o vydání 
souhlasného stanoviska a nesouhlasné 
stanovisko komise pro výstavbu s tím, že 
komise požaduje svěřit dotčené pozem-
ky do správy MČ Praha - Běchovice.  
Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 7  proti: 0  zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 385.

6. Návrh na revokaci usnesení č. 

371/24/08 ze dne 7. 4. 2008 k návrhu 

na rozpočtovou změnu paragrafu 3319 

- Ostatní záležitosti kultury

Starosta vysvětlil, že se jedná o aktu-
alizaci a určení čerpání prostředků 
v příloze č. 1 k usnesení č. 371/24/08. 
Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 7  proti: 0  zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 386.

7. Návrh na uzavření dodatku č. 1 

ke smlouvě o dočasném nájmu částí 

pozemků parc. č. 190 a 191 v k. ú. 

Běchovice ze dne 2.10.2007 s firmou 

Starkon Praha Group spol. s r.o.

Starosta vysvětlil důvody k uzavření 
tohoto dodatku ke smlouvě o nájmu 
a přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 7  proti: 0  zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 387.

8. Návrh na vyhlášení záměru prona-

jmout nebytový prostor v 1. nadzemním 

podlaží  budovy č.p. 479 v k.ú. Běchovice

Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 7  proti: 0  zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 388.

9. Návrh na výměnu osobního auto-

mobilu pro služební účely MČ

Starosta seznámil zastupitele se skuteč-
ností, že služební osobní automobil je 
již skoro v havarijním stavu a je navrho-
vána jeho výměna za novější. Starosta 
přednesl návrh usnesení.

Ke znění návrhu podal protinávrh 
Michal Jiřík s tím, že navrhuje z usnesení 
vypustit nákup formou leasingové smlou-
vy. Bylo hlasováno o protinávrhu.

Hlasování
pro: 7  proti: 0  zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 389.

10. Návrh na schválení Zásad pro 

uzavírání smluv o zřízení věcného 

břemene při budování a rekonstrukcích 

inženýrských a jiných sítí a staveb na 

pozemcích ve vlastnictví a správě MČ 

Praha-Běchovice

Starosta seznámil zastupitele s dopo-
ručením komise pro rozvoj městské 
části, dopravu a výstavbu tento mate-
riál schválit a přijmout zásady včetně 
závazného znění rámcové smlouvy na 

1. Kontrola účasti zastupitelů a urče-

ní ověřovatelů zápisu

26. zasedání ZMČ Praha-Běchovice 
zahájil starosta MČ Ondřej Martan dne 
19. 5. 2008 v 18.10 hodin. Zkonstatoval, 
že jednání bylo řádně svoláno a vyhlá-
šeno.     

       Starosta provedl kontrolu účasti 
zastupitelů:

přítomni:   7 - dle prezenční listiny - viz 
příloha tohoto zápisu 
omluveni: 6 - Ing. Věra Buřičová, Ing. Jiří 

Santolík, Martin Jech, Mgr. Jaroslav   
Svátek, Petr Požárek, Jiří Klůna 

Další přítomní: tajemnice ÚMČ Mgr. Jitka 
Šnajdrová

Starosta zkonstatoval, že při přítom-
nosti 7 zastupitelů je zastupitelstvo 
usnášeníschopné. 

Ověřovateli zápisu byli starostou určeni 
Michal Jiřík a Jan Skopal.

2. Návrh na schválení programu jed-

nání 26. zasedání ZMČ

Po úvodním slovu a určení ověřovatelů 
navrhl starosta program jednání a před-
nesl návrh usnesení. K tomuto návrhu 
podal Michal Jiřík protinávrh o vypuštění 
bodů 7.,10. a 13. z návrhu programu. 

     V 18.15 hod. byla vyhlášena technic-
ká přestávka, ukončena byla v 18.20 hod.

      Bylo hlasováno o protinávrhu.
Hlasování
pro: 7  proti: 0  zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 382.

3. Projednání a schválení zápisu z 25. 

zasedání ZMČ

Starosta navrhl schválení zápisu z 25. 
zasedání ZMČ. Starosta přednesl návrh 
usnesení.

Hlasování
pro: 7  proti: 0  zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 383.

z jednání zastupitelstva
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věcná břemena. Starosta přednesl návrh 
usnesení.

Hlasování
pro: 7  proti: 0  zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 390.

11. Návrh na schválení plánu kontrol 

finančního výboru a kontrolního výboru 

na rok 2008

Starosta vysvětlil, že tyto kontroly již 
měly probíhat a též s důrazem na opat-
ření z finanční kontroly, která nebyla 
realizována . Starosta přednesl návrh 
usnesení.

Hlasování
pro: 7  proti: 0  zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 391.
V 18.57 hod. byla vyhlášena technická 

přestávka, ukončena byla v 19.03 hod.

12. Informace a různé

• Michal Jiřík navrhl, aby v Životě Běcho-
vic byl uveřejňován zápis ze zasedání 
ZMČ místo pouhých usnesení. Starosta 
zkonstatoval, že v tom není problém.

• Ing. Kočí upozornil na hromadu hlíny 
po motoakrobacii. Starosta ubezpe-
čil, že o problému je ÚMČ informován 
a zítra bude uklizeno.

• Ing. Kos vznesl dotaz na dopravní 
situaci za školou, zda je dopravní 
situace řešena s policií, a v jakém stavu 
je jednání. Starosta informoval, že 

jednání s policií probíhá, zatím nejsou 
moc patrné.

• Pavel Urban informoval o problematice 
reklamací Na Korunce, Geosan žádné 
reklamace neřeší. Starosta sdělil, že 
situace byla nafocena, je neustálá 
snaha tuto situaci dořešit, a sděluje, že 
bude též předáno k řešení kontrolnímu 
výboru.

• Pavel Urban upozornil na neposekaný 
zelený pás v ulici Na Korunce. Starosta 
slíbil, že ÚMČ zjistí vlastníka pozemku, 
a pokusí se zjednat nápravu. Pokud je 
pozemek MČ, bude bezodkladně pose-
káno.

• Michal Jiřík se dotazoval, zda jsou 
nějaké nové závady Na Korunce, a jak 
vypadá řešení Geosanem přiznaných 
reklamací. Dle sdělení Pavla Urbana 
zatéká do objektu, a z toho jsou zniče-
né palubkové podhledy, pletivo plotu 
je pouze bodově přichyceno a odpadá, 
a plotová brána je již rezavá. Geosanem 
přiznané reklamace jsou splněny cca 
z 1/3, ale dosud nebylo nic oficiálně 
předáno.

• Michal Jiřík upozornil na problémy 
v nově zrekonstruovaném areálu 
Jalůvka – chybí odpadkové koše, není 
posekána tráva, často tam zajíždějí 
auta. Vznesl dotaz, zda tedy nejde 
umístit značku zákazu vjezdu. Starosta 
zkonstatoval, že je nutné zjistit vlast-

níka pozemku a statut komunikace, 
situace bude prověřena.

• Starosta informoval o řešení nadměr-
ného množství dopravních značek 
v Běchovicích 2. Bude zřejmě podán 
návrh na zrušení obytných zón, které 
stejně neplní svou funkci, a bude 
snaha nahradit tyto zóny dopravními 
značkami omezujícími rychlost na 30 
km/hod. Je věcí diskuze, zda by nebylo 
vhodné prověřit ještě další obytné zóny 
v Běchovicích. Dále je řešena proble-
matika dopravní situace u školy.

• Starosta informoval, že již byla doru-
čena zpráva o finančním auditu, která 
bude projednána na příští poradě.

• Starosta informoval, že nastoupili 
dva noví zaměstnanci na zahradnic-
ké práce, a již je kladná odezva ze 
strany občanů. Bylo však nutné doplnit 
pracovní pomůcky a nářadí. Těmto 
zaměstnancům plánují úkoly starosta 
a vedoucí OSMI, plán je k dispozici 
a nahlédnutí na ÚMČ.

• Ing. Kočí vznesl dotaz, zda přišla 
odpověď na reklamace na Park Běcho-
vice. Starosta sdělil, že žádná odpověď 
nedošla, tuto situaci řeší JUDr. Kšáda.

• Ing. Horák upozornil na skutečnost, že 
dle sdělení návštěvníků Parku Běcho-
vice je oplocení nevhodné – dítě lehce 
tímto oplocením proleze. 

Zápis z  27. mimořádného zasedání 

Zastupitelstva MČ Praha-Běchovice 
konaného dne  9. 6. 2008  v zasedací místnosti ÚMČ Praha-Běchovice, Za Poštovskou zahradou 479, Praha 9

 omluveni:   2 - Martin Jech 
a Ing. Jiří Santolík
 nepřítomni:   2 - Pavel Urban 
a Ing. Petr Kos 
 Další přítomní:   tajemnice ÚMČ Mgr. 
Jitka Šnajdrová
Starosta zkonstatoval, že při přítom-

nosti 9 zastupitelů je zastupitelstvo 
usnášeníschopné. 

Ověřovateli zápisu byli starostou určeni 

Petr Požárek a František Pošmura.

14. Návrh na schválení programu jed-

nání 27. zasedání ZMČ

Po úvodním slovu a určení ověřovatelů 
navrhl starosta program jednání a před-
nesl návrh usnesení. 

Hlasování
pro: 9  proti: 0  zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 392.

13. Kontrola účasti zastupitelů a urče-

ní ověřovatelů zápisu

27. zasedání ZMČ Praha-Běchovice zahá-
jil starosta MČ Ondřej Martan dne 9. 
6.2008 v 18.05 hodin. Zkonstatoval, že 
jednání bylo řádně svoláno a vyhlášeno.     

Starosta provedl kontrolu účasti zastu-
pitelů:

 přítomni:   9 - dle prezenční listiny - viz 
příloha tohoto zápisu 

z jednání zastupitelstva
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15. Projednání a schválení zápisu z 26. 

zasedání ZMČ

      Starosta navrhl schválení zápisu 
z 26. zasedání ZMČ. Starosta přednesl 
návrh usnesení.

      Hlasování
pro: 9  proti: 0  zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 393.
V 18.13 hod. se dostavil  Pavel Urban, 

nadále je přítomno 10 zastupitelů.

16. Návrh na vydání souhlasného 

stanoviska se zakoupením chybějícího 

vybavení učebny informatiky ZŠ 

Starosta požádal o zdůvodnění návr-
hu ředitele ZŠ Mgr. Jaroslava Svátka, 
který zkonstatoval, že vybavení učebny 
informatiky je natolik morálně zastara-
lé, že již nevyhovuje, a je pro realizaci 
kvalifikované výuky téměř nefunkční. 
Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 9  proti: 0  zdržel se: 1
Hlasování se zdržel Ing. Jaroslav 

Svátek.
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 394.

17. Návrh na vydání souhlasného 

stanoviska se zakoupením a výměnou 

dvou kombinovaných plynových kotlů 

do školních bytů ZŠ 

Starosta požádal o zdůvodnění návrhu 
ředitele ZŠ Mgr. Jaroslava Svátka, který 
zkonstatoval, že 2 kombinované plynové 
kotle v bytech v ZŠ jsou vadné, a je 
nutné je vyměnit za nové. Dále při této 
příležitosti upozornil na zcela technicky 
nevyhovující stav komínů a stanovisko 
odborné firmy o nutnosti jejich opravy 
a úpravy. Tento problém bude řešen 
odděleně MČ jako vlastníkem objektu.

V 18.16 hod.se dostavil  Ing. Petr Kos, 
nadále je přítomno 11 zastupitelů.

Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 9  proti: 0  zdržel se: 2
Hlasování se zdrželi Mgr. Jaroslav 

Svátek a Ing. Petr Kos.
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 395.

18. Návrh na uzavření smlouvy na 

nájem bytu č. 14A o dispozici 2+kk, I. 

kategorie o celkové výměře cca 70,4 m2 

v nemovitosti č.p. 574 v k. ú. Běchovice 

s manželi Lenkou a Janem Pazderkovými 

Předseda bytové komise Jan Skopal 
seznámil zastupitele se skutečností, že 
se jedná o poslední prázdný byt, a že 
žádost manželů Pazderkových byla 
jediná ze 3 úplná tak, aby se o ní dalo 
jednat. Dále sdělil, že po zvážení všech 
skutečností komise doporučuje poskyt-
nutí bytu a uzavření smlouvy o nájmu 
bytu s manželi Pazderkovými. Starosta 
doplnil informaci o skutečnost, že ostat-
ní žadatelé i přes urgence svoje žádosti 
nedoplnili a přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 9  proti: 0  zdržel se: 2
Hlasování se zdrželi Michal Jiřík a Ing. 

Eva Buřičová.
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 396.

19. Návrh na změnu organizační 

a funkční struktury ÚMČ

Starosta uvedl, že tento problém byl 
již několikrát diskutován – a dále, že 
původní počet zaměstnanců úřadu 
byl nastaven na menší počet obyvatel 
Běchovic, než je v současné době.  Navíc 
účetní, která pracovala pro MČ na 
mandátní smlouvu, dala z této smlouvy 
výpověď. Finanční prostředky, které MČ 
hradila z této smlouvy budou použity 
na mzdu nového vedoucího ekonomic-
kého odboru. Druhá požadovaná pozice 
je pozice administrativního pracovníka, 
která by min. 3 měsíce nebyla obsazena 
s tím, že v této době by se zaměstnanci 
úřadu pokusili deficit v administrativ-
ní činnosti nahradit vlastními silami. 
Teprve pokud se zjistí, že to není reálné, 
bylo by přistoupeno k obsazení tohoto 
pracovního místa. Jiří Klůna navr-
hl, aby se doba 3 měsíců počítala od 
nástupu nového vedoucího ekonomic-
kéko odboru. Starosta s tímto návrhem 
souhlasil a sdělil, že o tento termín 
bude upravena důvodová zpráva, která 
je nedílnou součástí tohoto návrhu 
usnesení. Zároveň zkonstatoval, že 
tímto usnesením bude dán pevný rámec 
dalšího postupu a uvedl, že zastupitelé 
mají důvěru v tajemnici ÚMČ, že pracov-
ní síla nebude přijímána nadbytečně. 
Jiří Klůna dodal, že k přijetí dalšího 
zaměstnance by musela být udělána 
rozpočtová změna.  

Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 9  proti: 0  zdržel se: 2

Hlasování se zdrželi Ing. Petr Kos 
a Michal Jiřík

Návrh byl přijat - viz usnesení č. 397.

20. Návrh na uzavření smlouvy 

o smlouvě budoucí na zřízení věcných 

břemen s firmou Telefónica O2 Czech 

Republic, a. s. pro zřízení vedení ke 

stavbě základnové stanice VRTS na 

pozemku prac. č. 938/13 v k. ú. Běcho-

vice 

Starosta uvedl, že tento bod byl již 
několikrát projednán a podařilo se 
projednat za uzavření této smlouvy 
úhradu 100 000 Kč s tím, že tato stavba 
je nehlučná a s ohledem na plánovanou 
výstavbu dálnice nebude zatěžovat 
okolí. Michal Jiřík vznesl dotaz na ředi-
tele školy, zda stožáry na škole jsou na 
5 nebo na 10 let. Mgr. Svátek sdělil, že 
na 10 let. Michal Jiřík zkonstatoval, že 
se mu doba, na kterou má být smlou-
va uzavřena, tj. 30 let, zdá dlouhá, 
a s tímto usnesením nebude souhlasit. 
Ing. Petr Kos vznesl dotaz, zda má MČ 
k dispozici pohledovou studii. Starosta 
sdělil, že aktuální pohledovou studii MČ 
k dispozici nemá, a zároveň uvedl, že 
proti skutečnosti, že tam bude postave-
na do výše 16 m silnice se 120ti tisíco-
vým automobilovým zatížením, jeví se 
tento sloup jako nepodstatný. Pavel 
Urban vznesl dotaz, zda tato částka 
bude investována v Běchovicích II. Sta-
rosta sdělil, tato částka bude použita 
ve prospěch občanů MČ Praha-Běchovice 
v souladu s vůlí zastupitelů. Michal 
Jiřík se ohradil, že použití finančních 
prostředků nelze dělit pro jednotlivé 
části Běchovic. Starosta přednesl návrh 
usnesení.

Hlasování
pro: 7  proti: 3  zdržel se: 1
Proti hlasovali Ing. Petr Kos, Michal 

Jiřík a Ing. Eva Buřičová, zdržel se Ing. 
Petr Kočí.

Návrh byl přijat - viz usnesení č. 398.

21. Informace a různé

• Starosta sdělil informaci k závěreč-
nému účtu, a to – vzhledem k tomu, 
že závěrečný účet byl projednán 28. 
května, a musí viset 15 dnů na úřední 
desce, bude projednán na příštím ZMČ. 
Termín bude splněn.
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• K oplocení skateparku – jsou neustálé 
problémy s poškozováním okolí. Je 
k úvaze, zda skatepark oplotit nebo jej 
zrušit, po projednání bylo přistoupeno 
k jednání ke zjištění cen za oplocení. 
Zatím není skončeno zjišťování cen.

• Michal Jiřík sdělil, že bude na příštím 
ZMČ navrhovat pořízení tří měřičů 
rychlosti.  Starosta sdělil, že tuto 
záležitost již prověřoval, a vzhledem 
k vysokým nákladům na pořízení od 
záměru ustoupil. Jinak souhlasí s tím, 
že měření rychlosti by bylo potřeba. 
Michal Jiřík navrhuje umístění měři-
čů k vjezdu do MČ Praha-Běchovice 
u zastávky MHD Na Vaňhově při snížení 
rychlosti na 50 km/hod., další do míst, 
kde je IPEX a třetí na ulici Do Říčan. 
Starosta informoval, že tuto záležitost 

již prověřoval, že se ceny pohybují 
zhruba od 80 000 Kč do 130 000 Kč za 
jeden měřič. A sdělil, že prověří, zda 
nelze získat nějakou dotaci. Obává se 
však, že ne.

• Starosta vznesl dotaz, zda má někdo 
z občanů něco do diskuze.

• Pan Hlávka upozornil na překračování 
rychlosti u přechodu pro chodce před 
nádražím ČD. Starosta sdělil, že toto 
projednával s MP a bylo mu sděleno, že 
v těchto místech nemají kam umístit 
hlídku a pokud by tam zastavili, postu-
povali by proti předpisům, a takovéto 
měření by se nedalo pro porušení záko-
na použít. Ing. Petr Kos se dotazuje, 
zda by tam tedy alespoň nemohli fotit. 
Michal Jiřík se ptá, proč nepoužívají 
na měření moderní pistole. Starosta 

sdělil, že i toto zjišťoval, ale bylo mu 
sděleno, že MP Praha 21 ani MP Praha 
14 takovéto zařízení nemá. A není reál-
né, aby si výše uvedené zařízení poří-
dila MČ, protože jeho cena se pohybuje 
v řádu statisíců. Ing. Petr Kos navrhuje, 
aby ÚMČ řešil tuto problematiku s MP 
písemně, aby byl doklad o snaze řešení 
problému ze strany MČ, který by pak 
případně mohl být uveřejněn v Životě 
Běchovic. Starosta se domnívá, že 
takováto písemná komunikace již byla 
zahájena odborem správy majetku 
a investic ÚMČ, a pokud ještě nedošla 
odpověď, bude zaslána urgence.

• Pan Hlávka vznáší dotaz ke stavu stro-
mů v Parku Běchovice. Starosta sdělil, 
že v této věci jsou vedena jednání 
s vedením společnosti IMOS.

budoucnosti bychom v ní měli být 
schopni umístit až 100 malých dětí vč. 
předškoláků. Primárním cílem projektu 
bylo vyhovět požadavkům rodičů a vůbec 
celé mladé generaci chystající se zaklá-
dat rodinu a přivést na svět potomky. 
V posledních letech zažívají Běchovice 
opravdovou populační explozi. Kdyby-
chom se před deseti lety podívali do 
statistických tabulek, zjistili bychom, že 
průměrná porodnost v MČ Praha-Běcho-
vice byla 10 – 12 dětí za rok. Každoročně 
se zhruba stejný počet míst uvolnil ve 
stávající MŠ, a proto nebylo důvodu 
stavět novou MŠ, neboť poptávka po vol-
ných místech ve školkách nepřevyšovala 
výrazně nabídku. Letos jsme přivítali již 
33 nových občánků, a nejméně 20 dalších 
bude přivítáno na podzim. Je jasné, že 
stávající počet volných míst v součas-

né mateřské školce je již nedostačující 
a nová MŠ přichází v pravý čas.  

Vznikající MŠ je koncipována jako 
stavební komplex. Kromě čtyř tříd po 25 
dětech by měla nová školka nabídnout 
i 3 služební byty pro vyučující personál, 
a momentálně probíhá jednání o mož-
nosti zřídit v budově ordinaci dětského 
lékaře.  Pokrokově navržená koncepce by 
pak měla v budoucnu umožnit (pakliže to 
bude nutné) jednotlivé třídy využít např. 
pro výuku žáků prvních tříd ZŠ.

V současné době se podařilo vyjednat 
za podpory starostky Újezda n. Lesy paní 
Andrey Vlásenkové mimořádnou dotaci 
na druhou etapu výstavby. Ta zahrnuje 
po dostavbě střechy, vybavení stavby 
okenními a dveřními výplněmi, vnitřní 
provedení řemeslných prací a dovedení 
celé stavby do základního uživatelného 
stavu.

Poslední, třetí etapa, bude obnášet 
vybavení budovy nábytkem s prvky pro 
výuku a vytvoření rozsáhlé zahrady 
s vybavením pro dětské hry. Tato posled-
ní etapa není o nic méně nákladná než 
předcházející dvě, a MŠ bez ní nelze 
uvést do provozu. Doufejme, že se vztahy 
s hlavním městem Prahou a jeho předsta-
viteli budou nadále dobře vyvíjet, a my 

budeme schopni otevřít novou školku již 
v průběhu roku 2009.

Chtěl bych alespoň tímto způsobem 
poděkovat všem představitelům hlavního 
města Prahy v čele s primátorem MUDr. 
Pavlem Bémem za výši přidělené dotace 
a starostce Újezda nad Lesy paní Andree 
Vlásenkové za podporu při vyjednávání 
o dotaci.

Ing. Ondřej Martan

starosta MČ Praha-Běchovice

» pokračování ze str.1

KURZY ANGLIČTINY 
A PRÁCE NA PC 
V BĚCHOVICÍCH
Nabízíme kurzy angličtiny a základů 
práce na počítači pro všechny. 
Možnost volby z dopoledních 
a odpoledních kurzů. Výuka probíhá 
v malých skupinách. Příznivé ceny. 
Zahájení kurzů: 15. září 2008. 

Více informací na  
www.neposeda.org/vpp 
mobil: 733 685 911 
e-mail: neposeda.janek@email.cz

» inzerce

DĚTSKÝ SECOND 
HAND
Od 11. 8. 2008 na nové adrese

Více informací na  
www.detskytextil.wbs.cz 
nebo na tel.: 774 183 122 
marcela benešová

» inzerce
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událost

Jaro v knihovně patřilo dětem
30. 3. 2008 Třetí noc nejen s Andersenem, ale i  s bratry Čapky

Oblíbená postavička medvídka Pú 
a jeho kamarádů ožila v podobě pěkných 
maňásků a potěšila malé diváky. Zvířátka 
hovořila slovy krásné knihy A. A. Milne 
– Medvídek Pú. A v průběhu hry slova: 
„PROMIŇ, ODPUSŤ, NECHTĚL JSEM TI UB-
LÍŽIT“ získala i pro ty malé děti skutečnou 
podobu a význam.
29.  5. 2008 se žáci 6. tř. s p. učitel-

kou Krejzovou vyučovali 2 hodiny 

v knihovně.

Hlavně jsme společně hledali úkoly 
přímo mezi téměř 9 000 knihami. Každý 

Společně se Základní školou, která 

má 169 dětí, jsme letos prožili třetí 

Noc s Andersenem. Nocovali jsme 

ve škole i v knihovně. Knihovnou 

prošlo 102 dětí – od MŠ po děti ze 

7. třídy a 6 pomocníků i z 9. třídy. 

Ve 4 skupinách v knihovně absolvo-

valy děti připravený program. Mám 

radost, že do knihovny přišlo tolik 

dětí. I když někteří málo čtou, ale-

spoň knihovnu navštívily a možná 

jim učarovala, jako řadě jiným.

V programu večera jsme se věnovali 
bratrům Čapkům, zvlášť Karlu Čapkovi 
a jeho Devatero pohádkám, Dášeňce 
a Pudlence. Ke každé pohádce jsme luš-
tili, malovali a hledali úkoly v knihovně 
mezi knihami na kouzelném koberci. Těm, 
kteří spali mezi knížkami se spalo doslova 
pohádkově.
23. 4. a 24. 4. 2008 – Medvídek Pú 

a jeho kamarádi opět v knihovně.

Jako každý rok tak i letos se promě-
nila naše knihovna v improvizované 
divadélko. Je zde sice málo místa, ale 
děti z mateřské školy, 1. a 2. třídy ZŠ se 
postupně vystřídaly v průběhu dvou dnů. 
Pro nedostatek prostoru jsme tentokrát 
nezvali maminky s dětmi na mateřské 
dovolené.

Pro děti a mládež

Loewe Verlag   Copak děláš, myško?                      

Lefévre, A. M.   O sedmi kůzlátkách

Žáček, Jiří    Basta fidli trumpeta

Drijverová, Martina Kouzelná zvířátka

Stewart, Paul   Dávné proroctví

Confer, Eoin    Artemis Fial a ztracený 

ostrov

Beletrie

Hailey, Artur   Večerní zprávy  

Vandenberg, Philipp Faraonka 

Nepil, František     Dobrou a ještě lepší 

neděli 

Obermannová, Irena Normální zázraky  

Hercíková, Iva      Hester, aneb, 

O čem ženy sní

Devátá, Ivanka  Vůně posečené trávy 

Šabach, Petr; Urban, Miloš 

      Hemy a Marlen v Paříži 

Burešová, Zuzana  Třináctá komnata

Žilková, V.; Stropnický, M. 

      2v1

Vondruška, Vlastimil    Letopisy královské 

komory II

Detektivky

Francis, Dick   Za trest  

Francis, Dick   Oheň a bič

spolehlivě našel svou knihu a zjistil o ní 
vše, co bylo možné. Všechny vybrané 
exponáty byly knihami autorů, s jejichž 
díly se v průběhu školního roku děti 
setkaly. Na závěr žáci seznámili spolužáky 
se svým pátráním v knihovně.  
11. 6. 2008 se uskuteční první ,,Paso-

vání prvňáčků na čtenáře“.

 Je to akce na podporu dětského čte-
nářství. Snad se nám povede! 

 Věra Santolíková, knihovnice

Simenon, G.             Maigret a případ 

slušných lidí    

Naučná literatura

Lauryssens, Stan  Salvador Dalí  

Kohout, Pavel   Katyně 

Komárek, Vladimír   Vladimír Komárek 

v dopisech přátelům

Szwillus, Marlisa   Vaříme zdravě 

při osteoporóze 

Fridrich, Milan    Valčík s babiznou, 

aneb, tu a tam po světě

Sci-fi

Clarke, Artur   Odvrácená strana nebe

některé z nových knih
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informace

Problematika UV záření je velmi 

široká, proto se pokusím shrnout 

jen některá nejdůležitější fakta. 

Sluneční záření má blahodárný vliv 

na naši psychiku, a napomáhá při 

tvorbě vitaminu D. Sluneční záření 

tedy k životu skutečně potřebuje-

me, ale ne v takové míře, jakou si 

většina dopřává. 

     
UV záření svým působením vyvolává 

pigmentaci kůže. Přílišná intenzita UV 
záření vyvolává zarudnutí až spálení 
kůže, které vede k postupnému před-
časnému stárnutí kůže a vzniku kožních 
nádorů. Výskyt všech typů kožních 
nádorů v poslední době strmě stoupá. 
Nejvýznamnějším faktorem odpověd-
ným za tento stav je nadměrná expozice 
slunečního záření. Současný úbytek 
ochranné ozonové vrstvy naznačuje, že 
se v budoucnu – i přes všechna přijímání 

Ze slunečného léta se zdravou kůží

opatření – nebezpečí UV záření dokonce 
ještě zvýší. 

V prevenci je nutné se zaměřit zejména 
na malé děti a mladou populaci vůbec, 
protože více než polovina celoživotní 
expozice UV záření dopadne na kůži již 
během prvních dvaceti let života. Tím 
však rozhodně nemyslím, že ve středním 
a vyšší věku se chránit nemusíme. Slunci 
se nelze vyhýbat, ale je třeba držet se 
zásad bezpečného opalování. Je nutné 
se chránit před nadměrným sluněním, 
před opakovaným spálením kůže, před 
používáním solárií. Škodlivost solárií se 
přirovnává ke škodlivosti cigaretového 
kouře.

Samozřejmostí by se mělo stát denní 
používání kvalitních ochranných pro-
středků s UV- filtry. O nejvhodnějších 
přípravcích pro Vás se můžete poradit 
u svého kožního lékaře nebo v lékárně, 
kde též vhodné přípravky zakoupíte. 

Nesmíme zapomínat na ošetření uší a rtů, 
které se snadno spálí. Většina přípravků 
je k dostání i ve formě tyčinky na rty, kte-
rá částečně chrání i před vznikem oparů 
u jedinců, kde k výsevu dochází po oslu-
nění. Dále doporučuji používat přikrývku 
hlavy, kvalitní sluneční brýle, zvýšit 
příjem tekutin. Samozřejmostí by mělo 
být nevystavovat se polednímu slunci. 
Do prázdninového zavazadla doporučuji 
přibalit též vlasovou kosmetiku s UV filtry 
a repelent.

Přeji Vám příjemné prožití letních 
měsíců.

MUDr. Ivana Stejskalová

Kožní ordinace Běchovice

tel. 281 931 759

o. s. Neposeda a RC KOLOBĚŽKA nabízí prázdninový program 
„přijďte si k nám pohrát a pobavit se“

» inzerce

Klub pro rodiče s dětmi  
Každé prázdninové úterý 

máme volnou hernu.

Vstup 30 Kč (na 1 dítě,  40 Kč pro sou-
rozence, tj. 2 děti)
Náš klub navštěvují rodiče na rodičovské 
dovolené se svými dětmi. Pro děti je 
připraven program (cvičení, zpívání, 
hrátky a soutěžení, trocha výtvarničení). 
Maminkám a tatínkům nabízíme pros-
tor pro posezení, umožňujeme setkávat 
se s ostatními, nalézat nové přátele, 
vyměňovat si zkušenosti, rady a porady. 
Klub vede lektorka Romana Voženílková.

Od 7. 7. – 11. 7. 2008 pořádáme 
Letní výtvarné hrátky se Zdenkou 
Hoškovou a Romanou Voženílkovou
Pro školáky i menší děti bez rodičů bude 
každý den od 9 – 12 hodin připravený 
program plný her, soutěžení, písniček, 
možná tancování, ale především Velké 

výtvarničení se zdenkou! Na konci týdne 
bude uspořádána VERNISÁŽ.
Vaše děti se seznámí s různými technikami 
malování, kreslení, keramikou, barvení 
triček, vyrábění různých překvapení, 
s ubrouskovou technikou, malování na 
sklo či porcelán a mnoho jiných doved-
ností. V každém případě si denně odne-
sou výrobek domů.
Cena:  980 Kč. 
(Max. počet přihlášených dětí – 10).

Po prázdninách připravujeme: 
 po nebo st - ANGLIČTINA PRO 
NEJMENŠÍ – OD 3 LET (novinka)
 út – Klub pro rodiče s dětmi
 čt – hudební škola Yamaha – poslední 
volná místa (lektorka Zuzana Bartošová, 
tel. 732 655 396)
pá – výtvarné dílny pro nejmenší se 
Zdenkou Hoškovou – poslední volná 
místa.

Hlídání a dozor nad dětmi 70 Kč na 
hodinu – po domluvě kdykoliv. Kontakt: 
Kristýna Balcarová  (tel. 605 292 656) 
BalcarovaKristyna@seznam.cz

- Kurz výtvarničení pro dospělé se 
Zdenkou Hoškovou a Kryštofem 
Hoškem (keramika).
- Zajímavé besedy se zajímavými lidmi na 
zajímavá témata.

Rodičovské centrum Koloběžka Vám 
všem přeje krásné a pohodové léto, 
dětem mnoho prázdninových zážitků.

Veškeré dotazy a informace Vám zod-
poví: vedoucí RC Koloběžka Romana 
Voženílková (tel. 737 215 611)
kolobezka.romana@email.cz 
(www.neposeda.org/kolobezka)
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UPOZORNĚNÍ PRO OBČANY: 

Z důvodu dovolených bude v době 

prázdnin provoz ÚMČ omezen.

V době od 30. 6. do 14. 7. 

se ověřování nebude provádět.

 

ÚMČ Praha-Běchovice 

VELKOOBJEMOVÉ 
KONTEJNERY 

budou přistaveny 
v sobotu 9. srpna 2008 v 10 hod. 
na obvyklých stanovištích:
Za Poštovskou zahradou 
(parkoviště u Včely) a křižovatka 
Do Říčan x Václava Kovaříka.
ÚMČ Praha-Běchovice

» oznámení pro občany

Místní knihovna 
v Běchovicích 
úterý  10-12; 15-18
čtvrtek  15-18
www.praha-bechovice.cz/knihovna

» oznámení pro občany

• Červen byl akcemi doslova nabytý – za 
všechny jmenuji školy v přírodě, školní 
výlety, pasování na čtenáře. Fotografie 
z většiny těchto akcí si můžete jako 
vždy prohlédnout na našich stránkách 
www.zsbechovice.cz v kapitole foto-
galerie.

• Děkuji všem žákům, rodičům a svým 
kolegům za úspěšný školní rok 
2007/2008. Všem dětem, kteří naši 
školu opouštějí, přeji mnoho úspěchů 
na další škole a hlavně v životě!

• Pevné zdraví a mnoho štěstí přeji i paní 
zástupkyni Evě Stračevské, která po 
více než deseti letech poctivé práce pro 
naši školu končí a odchází do důchodu. 
Od září ji nahradí pan Martin Brabenec.

• ZŠ pronajme od září 2008 byt 3+1 ve 
škole. Bližší informace si lze vyžádat na 
e-mailu školy zs-bechovice@seznam.cz

• ZŠ přijme na částečný úvazek učitele 
na konverzaci angličtiny. Vhodné i pro 
studenty. Bližší informace na výše 
uvedeném e-mailu školy.

Krásné léto přeje všem čtenářům 

Života Běchovic

Jaroslav Svátek, ředitel školy

život v Běchovicích

Příspěvek ze ZŠ 
Praha-Běchovice

Praha 21 – Újezd nad Lesy  

Pondělí 8.00–12.00   13.00–17.30
Středa  8.00–12.00   13.00–17.30
Pátek  8.00–12.00   

    ( pokud je svatební obřad, 
je zavřeno)

informace pro občany

Praha 20 – Horní Počernice  

Pondělí 8.00–12.00  14.00–18.00
Úterý  8.00–12.00
Středa  8.00–12.00  14.00–18.00
Čtvrtek  8.00–12.00
Pátek  8.00–11.00

Jak ověřují na okolních úřadech

  Dolní Počernice    

Pondělí 8.00–11.30  12.30–17.00
Úterý  8.00–11.30  12.30–15.00
Středa  8.00–11.30  12.30–17.00
Čtvrtek  8.00–11.30  12.30–15.00

KULTURNÍ CENTRUM HORNÍ POČERNICE 
příspěvková organizace
Votuzská 379/11, 193 00 Praha 9-Horní Počernice, Tel.: 281 920 326 
e-mail: divadlo@pocernice.cz, www.divadlopocernice.cz 

DIVADELNÍ SEZÓNA v Divadle Horní Počernice bude zahájena v polovině září 
2008, předprodej vstupenek začne v úterý 26. 8. 2008 v 16 hodin.

JAZYKOVÉ KURZY pro dospělé (a děti v omezeném počtu) 
na školní rok 2008/2009.
Kurzy jsou vedeny stabilním kolektivem profesionálních lektorů. 
Zápis do kurzů na nový školní rok se uskuteční v Kulturním středisku Domeček, 
Votuzská 322/12 ve dnech 1. - 12. 9. 2008 (pondělí – čtvrtek) od 15 do 19 hodin.

Veškeré informace naleznete na našich webových stránkách nebo na výše uve-
deném telefonu.
Přejeme Vám krásné léto, a těšíme se na setkání v novém školním roce.           
  Hana Čížková-ředitelka

» inzerce

Dovolená MUDr. V. Zemanová 

– praktická lékařka od 14.7. do 

18.7.2008, v měsíci srpnu bude 

termín upřesněn na vývěskách. 

» připomínka



ŽIVOT BĚCHOVIC 07–08/2008 ◊ 9

V areálu tělocvičny chanos dochází velice často k vandalismu a demolici 

opláštění samotné tělocvičny. Zastupitelé MČ Praha - Běchovice se rozhodli 

jako poslední vstřícný krok proti tomuto nešvaru nechat vystavět plot, 

který by odděloval plochu skateparku od ostatních ploch areálu. V případě 

že se vandalismus i přes toto opatření bude opakovat, skatepark bude bez 

náhrady zrušen!

V souladu s Programovým prohlá-

šením Rady hlavního města Prahy 

pro volební období 2006 – 2010 se 

hledají nové způsoby, jak zvyšovat 

čistotu na pozemních komunikacích 

a veřejných prostranstvích na území 

hlavního města. 

Jednou z priorit je umístění sběrných 
nádob mimo pozemní komunikace a veřej-
ná prostranství tak, aby nepovolané 
osoby nemohly manipulovat s obsahem 
sběrných nádob, nedocházelo k odkládání 
odpadů v okolí sběrné nádoby a k poško-
zování sběrných nádob. Dalším význam-
ným důvodem pro umístění sběrných 
nádob do objektu vlastníka jsou nepřízni-
vé povětrnostní klimatické podmínky, jako 
byla např. vichřice EMMA, při které někte-
ré sběrné nádoby neumístěné v objektech 
poškodily zaparkovaná auta. 

Pro zacházení s odpadem platí na úze-
mí Prahy následující legislativa, a starají 
se o ně následující společnosti. 

Vlastník objektu (fyzická osoba, práv-
nická osoba – bytová družstva, spole-
čenství vlastníků) má povinnost umístit 
sběrnou nádobu v souladu s ustanovením 
§ 6 písm. b) obecně závazné vyhlášky 
č. 5/2007 Sb. hl. m. Prahy, kterou se 
stanoví systém shromažďování, sběru, 
přepravy, třídění, využívání a odstraňo-

vání komunálních odpadů vznikajících 
na území hlavního města Prahy a sys-
tém nakládání se stavebním odpadem 
(vyhláška o odpadech), do domovního 
vybavení v souladu se zvláštními předpisy 
(Čl. 50 odst. 3 a 4 vyhlášky č. 26/1999 
Sb. hl. m. Prahy, o obecných technických 
požadavcích na výstavbu v hlavním městě 
Praze, zákon č. 13/1997 Sb., o pozem-
ních komunikacích, ve znění pozdějších 
předpisů).

Na území hl. m. Prahy zajišťují svoz 
komunálního odpadu svozové společnosti 
zapojené do systému města – Pražské 
služby, a. s., IPODEC – Čisté město, a. s., 
AVE CZ odpadové hospodářství, s. r. o., 
KOMWAG, podnik čistoty a údržba města, 
a. s.   

Svoz směsného komunálního odpadu 
od živnostníků a podnikatelů zajišťují 
mimo jiné společnosti .A.S.A., spol. s r. 
o., MIKAPA plus, s. r. o., REMONDIS, spol. 
s r. o., ASP služby, spol. s r. o., VAN GAN-
SEWINKEL, a. s., České sběrné suroviny, 
a. s.,  RUMPOLD s. r. o. 

Žádná svozová společnost nemá tzv. 
výjimku s umístěním sběrných nádob na 
směsný komunální odpad mimo domovní 
vybavení.

V současné době proto některé svozové 
společnosti vyzvaly živnostníky a pod-
nikatele, jejichž sběrné nádoby jsou 

umístěny na pozemní komunikaci nebo 
na veřejném prostranství na území 
Prahy bez písemného povolení silničního 
správního úřadu ÚMČ Praha 1 – 22 (dále 
jen „úřad“), aby sběrné nádoby umístili, 
stejně jako vlastník objektu, do domovní-
ho vybavení nebo kontejnerových stání. 
Pokud nemají povolení úřadu, porušují 
ustanovení § 25 zákona č. 13/1997 Sb., 
o pozemních komunikacích, ve znění 
pozdějších předpisů (dále jen „zákon“). 
Porušením zákona je spáchán přestupek 
(fyzická osoba) nebo správní delikt (práv-
nická osoba), protože užívají v rozporu 
s ustanovením § 25 odst. 1 silnici nebo 
místní komunikaci jiným než obvyklým 
způsobem nebo k jiným účelům, než 
pro které jsou určeny, anebo nedodrží 
podmínky stanovené v povolení zvlášt-
ního užívání (§ 25 odst. 2 zákona). Za 
tato porušení může být úřadem uložena 
pokuta.

 Žádáme Vás, vážení živnostníci, pod-
nikatelé a vlastníci objektů, o okamžité 
zjednání nápravy tím, že sběrná nádoba 
(tj. kontejner, popelnice) bude odstraně-
na z chodníků a ulic na území hl. m. Prahy 
v souladu s platnou legislativou.

V Praze dne 19. 5. 2008        

Odbor ochrany prostředí     

Magistrát hlavního města Prahy

informace pro občany

Popelnice a kontejnery v ulicích mají odzvoněno!

V současné době si mohli spoluobčané všimnout probíhajících úprav krajnic ul. 

Českobrodská. Již delší dobu byly krajnice zaneseny prachem a nánosy hlíny 

a voda již nemohla plynule odtékat z komunikace.
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kultura

Kulturní centrum Beseda Klánovice 
– program na červenec a srpen 2008

Pozvánka na koncerty v parku KC Beseda

Čtvrtek 10. 7. 2008  17.00  

VERNISÁŽ výstavy paličkované krajky 

Gabriely Tůmové pod názvem Dialog

Úvodní slovo Gabriela Achtenová 
a Marie Černíková, hudební doprovod Jan 
Kvapil. Výstava potrvá do konce prázd-
nin.  

Pátek    11. 7. 2008 19.30  

KONCERT – SESTRY STEINOVY

Jsou to ostré texty, ale není to punk. 
Jsou to dvě akustické kytary, ale není to 

folk. Co je to? Karolina Kamberská a Lucie 
Steinhauserová, Sestry Steinovy. Více na 
www.sestrysteinovy.cz  Vstupné: 80 Kč.

Pátek      8. 8. 2008 19.00  

KONCERT – BLUESKLAN A JEHO HOSTÉ

Bluesklan je klánovická bluesová sku-
pina čerpající repertoár zejména z dílen 
legendárních bluesmanů jako je Willie 
Dixon, Muddy Waters, Fredie King, rovněž 
i současníků jako je Eric Clapton, Stevie 
Ray Vaughan. Hraje v klasickém obsazení 

kytara, harmonika, klávesy, basa a bicí.
Více na www.bluesklan.cz  Vstupné: 60 
Kč.

Pátek    15. 8. 2008  19.30 

KONCERT – JINDRA KELÍŠEK HARMONI-

KÁŘ

Hraje, co se mu líbí a zlíbí, rytmy fran-
couzské, balkánské lidové, židovské… 
Přijďte si poslechnout i zazpívat si poho-
dové písničky. Vstupné: dobrovolné.

V případě nepřízně počasí budou kon-
certy přesunuty do prostor KCB

PROVOZ KINA BUDE OPĚT ZAHÁJEN 

V ZÁŘÍ 2008

Rezervace a ceny vstupenek

• Ceny vstupenek na KINO představení, 
pakliže není stanoveno v programu 
jinak, činí 80 Kč pro dospělého a 60 Kč 
pro důchodce a studenty (pro uplat-
nění slevy pro důchodce a studenty je 
třeba předložit příslušný průkaz).

• Rezervace vstupenek na webu www.
klanovickeforum.cz  či v KCB  během 
akcí, nebo telefonicky na 604 288 076. 

Rezervované vstupenky nevyzvednuté 
nejpozději 15 minut před začátkem 
představení budou nabídnuty k pro-
deji.

Změna programu vyhrazena

Rezidence & Wellness Blatov

hledá pro svou nově otevřenou provozovnu v Újezdu nad Lesy spolehlivé 
pracovníky pro níže uvedené volné pozice:

Recepční, zaměstnanec/zaměstnankyně  provozu, obsluha 
baru, rehabilitační sestra, masér/masérka, kosmetička, man-
ikérka, pedikérka, kadeřnice

Očekávaný nástup: září/říjen 2008

V případě zájmu zašlete Váš profesní životopis nejlépe s fotografií a uvedením pozice 
na e-mail: dagmar.polakova@kossuth.cz, nebo poštou či osobně na TopResort, 
spol. s r. o., Starokolínská 307, 190 16 Praha 9, k rukám Ireně Košutové.

» inzerce

» inzerce

poděkování

 Č. 1 „Děkuji místnímu úřadu MČ Pra-
ha-Běchovice za blahopřání a dárek 
k mému životnímu jubileu, který mi 
předala paní Svobodová."    

J. Kraucher, Zdena Kubíčková, Miloslav 

Dušák, Blanka Klenková, Josefa Bížová, 

Ing. J. Gabriel
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Tato škola v přírodě patřila mezi ty 

kratší, ale rozhodně ne mezi nud-

nější. Naopak – za sebe mohu říct, 

že patřila mezi nejlepší.

   
V pondělí 19. 5. 2008 ráno jsme odjeli 

za celkem špatného počasí. Téměř oka-
mžitě po našem příjezdu do Holan jsme 
dostali oběd, což nás velmi potěšilo, 
jelikož jsme byli hladoví. Po obědě jsme 
dostali možnost zabydlet se na poko-
jích, a pak jsme šli my, žáci 7. třídy, hrát 
baseball a rugby. V úterý jsme se chvilku 
učili a po obědě jsme absolvovali velmi 
náročný výšlap na kopec, který nese 
název Ronov. Když říkám náročný, myslím 
opravdu náročný- ušli jsme zhruba něco 
přes 30 km. Ve středu byl tzv. oddechový 
den, takže jsme nic náročného nedě-

událost

lali a spíše jsme hráli společenské hry.
Odpoledne k nám přijel pan Zobl z agen-
tury ZORRO, který se zabýval kovbojským 
uměním. Večer nás čekalo příjemné 
překvapení - DISKOTÉKA. Tato diskotéka 
byla vážně skvělá. Za to vděčíme hlavně 
panu Blažkovi, který působil jako DJ. Ve 
čtvrtek byl celodenní výlet do Nového 
Boru. Z tohoto dne na mě nejvíce zapů-
sobila exkurze do sklárny. V pátek jsme 
byli na dalším celodenním výletě, a to 
u Máchova jezera, kde jsme se projeli na 
parníku. Opět to byl krásný zážitek, snad 
už proto, že jsem tam byla poprvé. Večer 
byla opět ta báječná diskotéka, která byla 
ještě lepší, než ta předchozí.

V sobotu jsme se nasnídali a šli jsme 
s panem Blažkem střílet ze vzduchovky. 

ŠvP Holany

To mě velmi bavilo. Dále jsme ještě savo-
vali a barvili trička.

Zhlédli jsme pěkné divadelní předsta-
vení nacvičené 5. třídou, 7. třída uspo-
řádala sportovní den pro 2. a 5. ročník. 
Potom jsme se projeli na lodičkách 
– jednu posádku vedl pan Blažek, druhou 
vedl pan Svátek.

Navečer jsme my, sedmáci, nosili dříví 
k večernímu táboráku… Byl opravdu 
krásný, na kytaru hráli hlavně  pan Blažek 
a Lucie Kolomazníková z 5. třídy. Ostatní 
zpívali. Na celou ŠvP nám zůstanou 
krásné vzpomínky, a za to  moc děkujeme 
všem dospělým, kteří se o to zasloužili.

Zpracovala: K.Víšková

Těm, kteří sledují  dění v Praze 

neuniklo, jaký poprask vyvolalo 

rozdělování příspěvků na kultu-

ru. Bohudík „umělecká sféra“ 

v naší městské části nezablokovala 

projednávání příspěvků na kulturu 

(grantů) v běchovickém zastupi-

telstvu, takže proběhlo v klidu, 

bez skandálů a možná i povšimnutí 

občanů. Nechci tady tvrdit, že se 

rozdělení líbí všem, ale při rozdělo-

vání zvláště peněz se nelze zalíbit 

a zavděčit všem.

I když se opticky zdá, že se letos roz-
dělovalo více peněz než v minulosti, není 
to tak docela pravda. Jako byly sloučeny 
komise, daly se na hromadu i peníze, 
které byly dříve v jiných částech rozpoč-
tu, a tento obnos  se rozděloval. Jediná 
částka, kterou zastupitelstvo navýšilo, 
a to ještě před rozdělováním, je příspěvek 

kultura – výzva

na jedno dítě v akci „Vítání občánků“. 
Kdo sleduje zápisy ze zastupitelstva, si 
toho jistě povšiml.

Přidělené finance navrhla komise 
dělit do těchto skupin nebo chcete-li 
kategorií: vítání občánků, životní jubilea 
občanů, akce s tradicí pro obec a s pod-
porou obce, akce organizací pro své členy 
a poslední příspěvek na provoz (spolko-
vou činnost). A tak bylo rozděleno 236 
000 Kč. Přehledná tabulka je přílohou 
zápisu z 26. zasedání ZMČ, ale občanům 
bez internetu byla k dispozici na Úřední 
desce. Kdo to nestihl, může si zajít na 
ÚMČ.

A nyní se dostávám k tomu hlavnímu. 
V části vyhrazené na provoz nebo čin-
nost, zbylo ještě dvacet šest tisíc korun, 
které mají posloužit spolkům, sdružením, 
organizacím a kroužkům působícím v naší 
obci jako malá pomoc na stále se zvyšující 
náklady spojené s činností a provozem. 

Peníze na kulturu

Přestože ještě nejsou pravidla pro 
udělování úplně nastavena, v zásadních 
otázkách jasno je. O příspěvek může 
požádat i organizace, která již získala 
dotaci na nějakou akci. Co se ale neví je 
například: zda a jak se bude prokazovat 
velikost organizace, jak velkým kritériem 
bude aktivita, zda bude přihlíženo k his-
torii a několik dalších detailů. Komise 
však tyto podrobnosti dořeší během 
prázdnin. Rozdělování by ráda předložila 
nejpozději na říjnové schůzi zastupitel-
stva, proto vyzýváme zájemce o tento 
příspěvek k podání žádosti na Obecním 
úřadě. V žádosti stačí uvést název a veli-
kost organizace, kontaktní osobu, výši 
požadované podpory, a alespoň orientač-
ně konkrétnější údaj na co bude použito. 

Prosím, hlaste se, čekáme do konce 
září.

Za KVV  František Pošmura
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Již před časem byli občané s podo-

bou uvažované výstavby na místě 

statku č. p. 2 seznámeni. Je to však 

déle než dva roky, a proto by bylo 

vhodné tento záměr ukázat znovu 

a v aktualizované formě. V násle-

dujícím článku bych rád popsal jak 

bude nové centrum vypadat, co 

přinese pro MČ Praha- Běchovice, 

jak ovlivní život v naší MČ, a koneč-

ně zmínit i termíny, v nichž by měla 

být stavba realizována.

Nové centrum Běchovic staví spol. 
Starkon Praha Group s. r. o. (dále jen 
Starkon). Samotné centrum by mělo mít 
podobu dvou obytných bloků s kapacitou 
cca 200 bytových jednotek a stejným 
počtem parkovacích míst. Výsledná podo-

život v Běchovicích

Centrum Běchovic

PARTNER PRO VAŠI STAVBU – STAVEBNINY KRUTSKÝ
 ŠKVORECKÁ 871, ÚVALY 281 980 193-4, 724 790 791, 602 384 790
 www.krutsky.cz | stavebniny@krutsky.cz

DOPRAVA AUTOMOBILEM MAN S HR ZDARMA

 •  Cihlový zdící systém POROTHERM, HELUZ SUPERTHERM, přesné tvárnice YTONG, tvárnice H+H, cihly, 
překlady, PZD, stropní systém MIAKO, stropní panely HELUZ 

 • Cement, vápno, multibat, sádra, suché maltové směsi, omítky, štuky, betony, lepidla, sanace, keraštuk
 • Střešní tašky KM BETA, KB BLOK, BRAMAC, TONDACH, střešní okna VELUX, latě, fólie, střešní šindel
 • Tepelná izolace ORSIL, ISOVER, polystyren, hydroizolace, lepenky, tekuté lepenky
 • Fasádní zateplovací systém, omítky, barvy BASF, PRINCE COLOR , PRIMALEX, RELIUS
 • Komínový systém SCHIEDEL, stavební chemie HASOFT, DEN BRAVEN – akrylát, silikon, bitumen, PU pěna …
 • Hutní materiál, betonářské sítě, žebírková ocel, I a U profily, stropní nosníky, kovové zárubně
 • Betonové plotovky KB BLOK, BEST, COLOR BETON, ztracené bednění, ploty, pletivo
 • Betonová dlažba, obrubníky, palisády, zahradní architektura BEST – záruka 20 let, COLOR BETON
 • SÁDROKARTON – kompletní systém – desky, profily, upevňovací prvky, šrouby atd. …
 • Fasádní a vnitřní barvy PRIMALEX, PRINCE COLOR, RELIUS, barvy kov, dřevo, podlahy 
 • Míchačky, nářadí, žebříky, ochranné pracovní pomůcky, barvy, spojovací materiál atd. … 
 • Tónování omítek a barev BASF, PRINCE COLOR, PRIMALEX, RELIUS na počkání
 • Rozvoz materiálu automobily 2x MAN s HR, VOLVO s HR, LIAZ s HR – dosah ruky 6–11m
 • Kamionové dodávky po celé ČR 
 • Kompletní zásobování staveb
 • Výpočet materiálu pro Vaši stavbu, cenové kalkulace, individuální cenové nabídky 
 • Montáž střešních oken Velux pro RD zdarma (9% DPH) 

ZAJÍMAVÉ CENOVÉ AKCE A SLEVY – INFORMACE NA WWW.KRUTSKY.CZ, 
NEBO V PRODEJNĚ STAVEBNIN

» inzerce
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ba dle návrhu architekta (viz foto) zacho-
vává půdorysně tvar bývalého statku, 
je však o několik pater vyšší.  Stavba by 
měla být rozdělena do dvou etap.  V rámci 
první etapy by měla vzniknout plnohod-
notná náhrada starého statku novým 
bytovým komplexem. Druhá etapa by pak 
měla plynule navázat na první etapu ve 
spodní části pozemku, na kterém je dnes 
plocha vybavení staveniště. Druhá etapa 
by tedy měla vhodně vyplnit prostor 
mezi bývalým statkem č. p. 2 a stávajícím 
korytem Běchovického potoka. 

Pozemek, na němž by se měla realizo-
vat druhá etapa výstavby nového centra 
Běchovic,  stále vlastní hl. m. Praha se 
správou svěřenou MČ Praha-Běchovice. 
Aby mohla spol. Starkon zahájit staveb-
ní práce na druhé etapě běchovického 
centra, měly by být vyřešeny všechny 
majetkoprávní vztahy mezi spol. Star-
kon a MČ Praha-Běchovice. Zastupitelé 

již v průběhu minulého roku rozhodli, 
že jako nejefektivnější variantu tohoto 
vyrovnání vidí ve směně pozemků za 
bytové jednotky v odpovídající hodnotě 
směňovaných pozemků. V současné době 
se pracuje na detailech smluv, které by 
tyto vztahy upravovaly a umožnily by 
zároveň plynulý rozvoj MČ. 

Výstavba jako taková prozatím neovliv-
ňuje život v Běchovicích příliš pozitivně. 
Z hlediska hluku je obtížnost stavby sice 
nepříjemná, mnohem nepříjemnějším 
se však jeví zvířený prach od stavebních 
strojů. Snažíme se ze všech sil v součin-
nosti s představiteli spol. Starkon elimi-
novat tento nešvar kropením a úklidem 
stavby i jejího bezprostředního okolí. 
Některé výkyvy počasí však naši snahu 
vytrvale kazí. Chtěl bych občany naší MČ 
požádat v tomto případě o shovívavost 
a zároveň všechny ujistit, že uděláme vše 
pro to, aby stavba netrvala déle než je 

Pro více informací o přímém pro-

deji bytů v novém centru navštiv-

te nebo kontaktujte přímo pana 

Vrkoslava ze společnosti Starkon. 

Tel. 724 138 852 

e-mail: fvrkoslav@starkon.cz

» info

V březnu 2008 jsem po mnoha 

letech opustila své dosavadní 

působiště, běchovickou neziskovku 

Neposeda, a nastoupila na pozi-

ci ředitelky CSS Běchovice. Místo 

mého působení, i oblast – sociální 

a komunitní služby, zůstávají.

V souladu se svou koncepcí rozvoje 
Centra jako „centra nejen sociálních 
služeb nejen pro seniory“ a se zacíle-
ním na potřeby člověka, u nás nastávají 
změny. O těch bych Vás ráda nejen dnes, 
ale průběžně informovala také prostřed-
nictvím těchto řádků.

Novinka číslo jedna, máme nové logo! 
Hned jak jej někde uvidíte, budete vědět, 
že se jedná o nás.

CSS Běchovice má celkem tři základní 
pilíře. Dva z nich – provoz domů s pečo-
vatelskou službou a sociální služby, 
jsou již dobře zavedené, na třetím právě 
pracujeme – to jsou aktivity pro seniory 
i širší veřejnost.

novinky

Novinky v Centru sociálních služeb Běchovice

První akcí, kterou jsme se k tomuto 
směřování veřejně přihlásili, bylo spolu-
pořadatelství Zemětřesení 2008. Odpo-
ledne, v jehož průběhu se střídala hudba 
s tancem a prezentacemi rozličných orga-
nizací, sklidil u našich seniorů úspěch.

Další akce následují. Po zběžném prů-
zkumu mezi obyvateli našich domů jsme 
hned v květnu uspořádali výlet do běcho-
vické cukrárny Garden café, jak jinak než 
na kávu a dortík. Na červen jsme přichys-
tali výlet k rybníku, který jsme ale kvůli 
příliš teplému počasí odložili na podzim. 

Hned na začátku července nás čeká oblí-
bené grilování a ke konci měsíce návštěva 
Jirky Drdly s písničkami. 

Nápadů máme spoustu, od pravi-
delných posezení u kávy, přes filmové 
večery, výlety po Běchovicích a okolí, 
a doufám, že další budou přibývat. Na 
některé aktivity nám však schází buď 
vybavení nebo finanční prostředky na 
jejich pořízení. Každou pomoc vítáme!

Tyto naše akce jsou otevřené, rádi Vás 
u nás přivítáme a strávíme společně volný 
čas. Když nás uvidíte, jak sedíme v altán-
ku pod břízkami, zavítejte!

V naší nabídce je i řada služeb, opět 
určených nejen seniorům, ale i ostatním 
zájemcům. Pravidelně každé pondělí od 
15.00 hodin probíhá pod vedením Soni 
bezplatný trénink paměti s cvičením. Každý 
čtvrtek dopoledne k nám dojíždí pedikér-
ka, po dohodě je možné objednat se i na 
masáže. Telefon k nám je 281 045 782.

Melanie Zajacová 

ředitelka CSS Běchovice

Nové logo DPS v Praze-Běchovicích

to nutné, a co nejméně obtěžovala své 
bezprostřední okolí.

Na závěr bych asi měl zmínit termíny, 
ve kterých je plánováno dokončení celé 
výstavby. V současné době (i po zpoždění 
prací archeologickým výzkumem) jede 
stavba podle naplánovaného harmono-
gramu. Předpokládaný konec stavebních 
prací  vč. kolaudace je datován na závěr 
roku 2009.

Ing. Ondřej Martan

starosta MČ Praha-Běchovice 
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Dne 8. 6. 2008 ve 14 hodin proběh-
la “Běchovická Pouť”. Akce se konala 
v areálu tělocvičny Chanos. Počasí sice 
chvílemi pokulhávalo, ale program 
zpestřili šermíři, kouzelník, mistři světa 
v tanečním aerobiku, mistři v thajském 
boxu, imitátor Karla Gotta, taneční skupi-
na Sweet pod vedením Kamily Dömeové 
spolu s děvčaty z Prahy-Újezd nad Lesy. 
Děti, které propadly soutěžení měnily 
penízky od stanovišť za nejrůznější 
hračky a sladkosti. Ti starší se vydováděli 
u stánku AIRSOFT, kde si mohli vyzkoušet 
střelbu na terče z nejrůznějších modelů 
kuličkových zbraní. Bohatá tombola opět 
nezklamala, a ti co nic nevyhráli, mohli 
třeba ochutnat pečenou makrelu. Každé 
dítě bylo odměněno pitíčkem a zmrzli-
nou, a za to vše velké díky Městské části 

kultura a společnost

Jak proběhla Běchovická Pouť

Praha-Běchovice, firmě STARKON, TJ 
Sokolu a místním podnikatelům, kteří 
jako vždy nezklamali a podpořili tuto dět-
skou akci. Tímto děkuji také všem, kteří 
se chopili přípravy celého areálu a dob-
rovolně zastali funkce na stanovištích, 
v tombole a stánku s cenami.

Sponzoři:
fa Starkon Praha Group s.r.o., p. Petr 

Požárek - fa Petr Car, fa Betis spol. s.r.o., 
fa Komárek, fa IPEX, p. Buřič - PNEUSER-
VIS, fa ACI s.r.o., pí Žežulková - potraviny 
Včela, p. Kočí - Zahradnictví, p. Urban 
Pavel, p. David Žaloudek - Dodávky.com, 
p. Bohumír Bezouška, Česká spořitel-
na, pobočka Praha 9 - Újezd nad Lesy, 
fa Běchovické uhelné sklady - pí Marie 
Sejková

zpracovala: Kamila Dömeova
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VÍME, KAM 
S VYSLOUŽILÝMI 
SPOTŘEBIČI!

LZE JE ODEVZDAT...
... PRODEJCI PŘI KOUPI 
 NOVÉHO SPOTŘEBIČE

... DO SBĚRNÉHO DVORA

CHRAŇME SPOLEČNĚ ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ!

www.elektrowin.cz

Chranime prirodu A4.indd 1 9.10.2007 0:10:41
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